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PROTOKÓŁ Nr III/2024 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 19 czerwca 2024 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w Sali nr 19 Urzędu Miasta Wąbrzeźno przy ulicy 

Wolności 18 i trwała od godz. 13.30 do godz. 17.25. 

 

Ad 1 

 

     Otwarcia III sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Małgorzata  

Biewald. Następnie pani Małgorzata Biewald poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, obrady będą transmitowane  i utrwalone 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza 

Wąbrzeźna pana Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza Wąbrzeźna pana Wojciecha 

Trzcińskiego, prezesów spółek miejskich, dyrektorów miejskich placówek oświatowych 

i kulturalnych, dyrektora MOPS, dyrektora WCPTiS, pracowników Urzędu Miasta, panią 

Mariolę Frankowską Skarbnika Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, panią 

Monikę Kochowicz Radcę Prawnego Urzędu Miasta oraz pana Krzysztofa Grzybka 

Komendanta Straży Miejskiej, a także mieszkańców, oglądających obrady za pośrednictwem 

Miejskiej Telewizji Kablowej. 

 

Ad 2 

   Pani Małgorzata Biewald na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Oznajmiła, że 

obecnie w obradach uczestniczy 14 radnych.  

  Radny pan Mateusz Lewański przybył na III sesję o godzinie 15.20. 
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Ad 3 

     Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że na adres poczty elektronicznej wysłany został 

protokół z II sesji Rady Miasta. Protokół wysłany został w wersji edytowalnej z możliwością 

wprowadzania poprawek. Przekazała, że jeśli nie ma uwag, to uznaje, że powyższy protokół 

został przyjęty. 

 

    Ad 4 

    Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miasta. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przedstawienie Raportu o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno  za 2023 rok. 

6. Debata nad Raportem o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno za 2023 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wąbrzeźna wotum zaufania. 

8. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Wąbrzeźno za 2023 rok wraz                 

z informacją o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno.  

9. Zapoznanie z uchwałą Nr 8/S/2024 Składu Orzekającego Nr 14 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii                   

o przedłożonym przez Burmistrza Wąbrzeźna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok 

wraz z informacją o stanie mienia Gminy Miasto Wąbrzeźno.  

10. Przedstawienie sprawozdania finansowego.  

11. Zapoznanie z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 4 czerwca 2024 roku               

o wykonaniu budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za rok 2023.  

12. Zapoznanie z Uchwałą Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 4 czerwca 2024 roku    

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wąbrzeźna za 2023 rok.  

13. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat wniosku Komisji Rewizyjnej.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Miasto Wąbrzeźno wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za 

rok 2023. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wąbrzeźna absolutorium z wykonania 

budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za 2023 rok. 

16. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2024-2037. 
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18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasto 

Wąbrzeźna na 2024 r. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendium im. Walthera 

Nernsta dla uzdolnionych uczniów. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia Programu osłonowego Gminy Miasto Wąbrzeźno 

„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr LX/375/23 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 

11 grudnia 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Dziennego Domu Pomocy w Wąbrzeźnie. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w Dziennym Domu Pomocy w Wąbrzeźnie. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Wąbrzeźno. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Wąbrzeźno na 2024 rok. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miasta Wąbrzeźno na 2024 

rok. 

27. Wolne głosy. 

28.  Zamknięcie III sesji Rady Miasta. 

     Nikt nie złożył wniosku w przedmiocie zmiany porządku obrad III sesji Rady Miasta  

Wąbrzeźno. 

 

Ad 5 

    Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że zgodnie z art. 28aa ust. 1 ust. 5 i 6 ustawy z  dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Burmistrz Wąbrzeźna w terminie do 31 maja 2024 

roku przedstawia Radzie Miasta Wąbrzeźno Raport o stanie Gminy Miasto Wąbrzeźno za 2023 

rok. 

   Pani Małgorzata Biewald przekazała, że wszyscy Radni Rady Miasta Wąbrzeźno otrzymali 

przygotowany przez Burmistrza Wąbrzeźna Raport o stanie mienia Miasta Wąbrzeźna za 2023 

roku w oznaczonym ustawowo terminie (raport przesłany został za pomocą poczty 

elektronicznej).  

   Następnie pani Małgorzata Biewald poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna  o przedstawienie 

Raportu o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno za 2023 rok. 

  Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że obowiązek przygotowania przez organ wykonawczy 

Raportu o stanie gminy wynika ze znowelizowanych przepisów ustawy z dnia 8 marca 1990 r.    
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o samorządzie gminnym. Poinformował, że ustawodawca w 2018 roku wprowadził 

obligatoryjny wymóg przygotowania przez organ wykonawczy powyższego dokumentu 

i przedstawienie radzie gminy do dnia 31 maja. 

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że przedstawi Raport o stanie mienia Miasta 

Wąbrzeźna za 2023 rok przy pomocy przygotowanej prezentacji multimedialnej – załącznik 

nr 3. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że od roku 2018, kiedy ustawodawca nałożył na 

samorządy obowiązek corocznego przygotowywania Raportu, już szósty raz powyższy 

dokument opracował i przygotował. Poinformował, że przepisy ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym określają jedynie główne zagadnienia jakie Raport powinien zawierać. 

W związku z powyższym w ciągu ostatnich sześciu lat Raport o stanie mienia Miasta 

Wąbrzeźno bardzo mocno ewoluował.   

    Następnie pan Tomasz Zygnarowski przedstawił radnym Rady Miasta Wąbrzeźno Raport            

o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno za 2023 rok. 

Ad 6 

   Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zabieranie głosu w debacie nad Raportem o stanie 

mienia Miasta Wąbrzeźno za rok 2023. 

   Poinformowała, że w debacie nad Raportem mogą zabierać głos radni oraz mieszkańcy 

Gminy Miasto Wąbrzeźno. Oznajmiła, że stosownie do art. 28aa ust. 7 pkt 1 i ust. 8 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym mieszkaniec, który chciałby zabrać głos 

w debacie, zobowiązany jest złożyć pisemne zgłoszenie do Przewodniczącej Rady Miasta 

Wąbrzeźno poparte podpisami co najmniej  20 osób. Powyższe zgłoszenie składa się najpóźniej 

w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja, podczas której ma być 

przedstawiony Raport o stanie gminy. Mieszkańcy są dopuszczeni do głosu według kolejności 

otrzymania przez Przewodniczącą Rady zgłoszenia.  

    Pani Małgorzata Biewald przekazała, że żaden z mieszkańców miasta nie złożył do 

Przewodniczącej Rady w oznaczonym ustawowo terminie pisemnego zgłoszenia dotyczącego 

woli zabrania głosu w debacie na Raportem o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno za 2023 rok. 

     Radna pani Małgorzata Zaleśna odnosząc się do przedstawionego przez Burmistrza 

Wąbrzeźna Raportu o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno za 2023 rok oznajmiła, że chciałaby się 

odnieść do kilku kwestii. Pierwsza kwestia to demografia gdzie widać spadek przyrostu 

naturalnego w odniesieniu do liczby zgonów. Ponadto należy zwrócić uwagę na liczbę 

mieszkańców w poszczególnych kategoriach wiekowych gdzie wyraźnie wzrasta liczna osób 

w wieku poprodukcyjnym. Przekazała, że mieszkańcy miasta w wieku przedprodukcyjnym 
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stanowię tylko 25% ogółu mieszkańców, a w wieku produkcyjnym 50%. Wyjaśniła, że 

powyższa sytuacja oznacza, iż jedna osoba pracuje na jedno dziecko lub jednego seniora. 

Podkreśliła, że przy utrzymującej się tendencji spadku przyrostu naturalnego w mieście może 

dojść w przyszłości do sytuacji braku osób, które będą pracowały na osoby w wieku 

przedprodukcyjnym i w wieku poprodukcyjnym.  

Następnie pani Małgorzata Zaleśna oznajmiła, że kolejną kwestią do której chciałaby się 

odnieść to inwestycje. Powiedziała, że Burmistrz Wąbrzeźna omawiając tematykę inwestycji 

zaznaczył wzrost długu ale jednocześnie podkreślił duży wzrost wydatków inwestycyjnych. 

Oznajmiła, że na terenie całego miasta widać realizowane różnego rodzaju inwestycje 

infrastruktury drogowej, a także infrastruktury rekreacyjnej i wypoczynkowej.  

    Pani Małgorzata Zaleśna przekazała, że na uwagę zasługuje również kwestia 

organizowanych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno imprez kulturalnych tj. Dni Wąbrzeźna, 

Festiwalu Jazzowego, Rockowiska, Dni Kopernika, a także wielu konkursów, wystaw oraz 

imprez sportowych. Zaznaczyła, że mieszkańcy Wąbrzeźna mają bogatą ofertę imprez 

kulturalnych, rozrywkowych oraz sportowych, w których mogą uczestniczyć.  

   Pani Małgorzata Zaleśna odnosząc się do Raportu o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno za 2023 

rok oznajmiła, że pragnie odnieść się do kwestii mieszkalnictwa. Powiedziała, że Burmistrz 

Wąbrzeźna w Raporcie określił, iż duża liczba mieszkańców miasta oczekuje na przydział 

lokalu mieszkaniowego. Zaznaczyła, że sytuacja mieszkalnictwa ulega znacznej poprawie 

dzięki wybudowaniu nowych budynków wielorodzinnych przez Spółkę RW TBS, a także 

rozpoczętej budowie nowego bloku wielorodzinnego przez Spółkę SIM Nowy Dom. Ponadto 

prywatny deweloper rozpoczął także budowę nowych bloków wielorodzinnych 

przeznaczonych pod wynajem. Przekazała, że Gmina Miasto Wąbrzeźno pozyskała środki 

zewnętrzne na budowę budynków komunalnych, w których zlokalizowanych będzie 28 

mieszkań. Następnie pani Małgorzata Zaleśna przekazała, że kolejną kwestią, do której chce 

się odnieść jest gospodarka odpadami komunalnymi. Poinformowała, że Burmistrz Wąbrzeźna 

w Raporcie wskazał, iż ilość odpadów komunalnych selektywnie zbieranych spadła w 

odniesieniu do roku 2019 przy jednoczesnym wzroście odpadów zmieszanych. W związku 

z powyższym zaproponowała aby podjąć działania edukacyjne dla mieszkańców Wąbrzeźna 

w celu odwrócenia powyższej, niekorzystnej tendencji w przedmiocie gospodarki odpadami 

komunalnymi.   

   Pani Małgorzata Zaleśna oznajmiła, że również na uwagę zasługuje bardzo aktywna 

działalność Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna. Dodała, że należy rozważyć ewentualną 
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możliwość zwiększenia środków w budżecie miasta na działalność Młodzieżowej Rady 

Wąbrzeźna.  

    Pani Małgorzata Zaleśna przekazała, że chce się także odnieść do kwestii programów 

zdrowotnych realizowanych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno. Oznajmiła, że w Raporcie 

wskazano, iż z przyczyn niezależnych od realizatora program nie został ukończony. 

Zaznaczyła, że należałoby podać przyczynę braku realizacji opisanego w Raporcie programu 

zdrowotnego, który dotyczy bardzo ważnego zjawiska, którym jest profilaktyka zapalenia płuc. 

   Radny pan Sławomir Jabłoński oznajmił, że podobnie jak Radna pani Małgorzata Zaleśna 

z dużym niepokojem obserwuje pogarszająca się demografię Wąbrzeźna. Przekazał, że dane 

dotyczące demografii zawarte w Raporcie o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno za 2023 rok, nie 

pozwalają optymistycznie patrzeć w przyszłość. Podkreślił, że należy nadal poszukiwać 

nowych rozwiązań zmierzających do odwrócenia niekorzystnej sytuacji demograficznej 

w Wąbrzeźnie.  

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do poruszonej kwestii demografii miasta oznajmił, że  

obecnie duży problem stanowi dokładne ustalenie danych dotyczących dokładnej liczby osób 

zamieszkujących na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno. Wyjaśnił, że aktualnie nie ma  

obowiązku meldunkowego. W związku powyższym bardzo trudno jest precyzyjnie określić 

liczbę osób rzeczywiście zamieszkałych na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno. Podkreślił, że 

zadaniem władz samorządowych jest podnoszenie komfortu życia mieszkańców i tym samym 

zatrzymanie osób, które planują wyprowadzenie się do innych ościennych miejscowości.  

   Radny pan Paweł Becker odnosząc się do poruszonej kwestii demografii miasta Wąbrzeźno 

przekazał, że przygotowując kolejny Raport należy sprawdzić dane dotyczące liczby 

mieszkańców gmin ościennych. Dodał, że warto ustalić czy w gminach ościennych liczba 

mieszkańców wzrasta czy maleje. Oznajmił, że prawdopodobnie spora liczba mieszkańców 

miasta wyprowadza się do gmin ościennych ale nadal zawodowo, kulturowo, społecznie jest 

związana z Wąbrzeźnem.  

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że postara się, aby w kolejnym Raporcie o stanie 

mienia Miasta Wąbrzeźno zamieścić dane dotyczące demografii gmin całego Powiatu 

Wąbrzeskiego.  

   Radny pan Grzegorz Banaś odnosząc się do powyższego Raportu powiedział, że chce się 

odnieść do wyników edukacyjnych, które nie spełniają zakładanych oczekiwań. Oznajmił, że 

należy rozważyć jakiego rodzaju działania podjąć, aby znacząco poprawić wyniki edukacyjne 

w miejskich placówkach oświatowych. Dodał, że pierwszy krok już został wykonany w postaci 

planowanych dodatkowych godzin lekcyjnych w szkołach. Zaznaczył, że należy zastanowić się 



7 

 

nad wprowadzeniem dodatkowych programów edukacyjnych umożliwiających podniesienie 

poziomu wiedzy uczniów.  

   Radny pan Robert Ratajczak oznajmił, że również chce odnieść się do poruszonej już 

wcześniej kwestii demografii i systematycznego wyludniania się Wąbrzeźna. Przekazał, że 

w przeszłości bardzo dużą zaletą małych miejscowości była kwestia bezpieczeństwa. 

Poinformował, że na przestrzeni ostatniego roku docierały do mieszkańców miasta informacje 

dotyczące niebezpiecznych obszarów znajdujących się w Wąbrzeźnie, a także wydarzeń 

niebezpiecznych, które miały miejsce np. na plaży przy Jezierze Zamkowym, Górze Zamkowej 

oraz Ogródku Jordanowskim. Podkreślił, że względy bezpieczeństwa mają bardzo duże 

znaczenie i przekładają się na rozwój oraz wzrost liczby mieszkańców. Dodał, że należy przede 

wszystkim zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom miasta, aby powstrzymać tendencję 

wyludniania się Gminy Miasto Wąbrzeźno.  

    Pani Małgorzata Biewald odnosząc się do powyższego Raportu oznajmiła, że analizując dane 

za 2023 rok w kwestii „Wyprawki Wąbrzeskiego Malucha” oraz zasadzonych drzewek należy 

podkreślić nie wielką liczbę powyższych działań. Powiedziała, że należy rozważyć przyczynę 

małego zainteresowania rodziców programem „Wyprawka Wąbrzeskiego Malucha”.  

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zawsze dużym problemem jest skuteczne dotarcie 

z informacją do większej rzeszy mieszkańców Wąbrzeźna, zwłaszcza przy obecnym natłoku 

różnego rodzaju komunikatów przemieszczających się w przestrzeni publicznej. Dodał, że 

prawdopodobnie nie wszyscy rodzice aktualnie wyrażają wolę otrzymania „Wyprawki 

Wąbrzeskiego Malucha”, co związane jest z koniecznością osobistego udania się do Urzędu 

Miasta.  

Ad 7 

     Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald oznajmiła, że pan Tomasz Zygnarowski 

Burmistrz Wąbrzeźna przedstawił Radzie Miasta Wąbrzeźno Raport o stanie mienia Miasta 

Wąbrzeźno za 2023 rok. W związku z powyższym zgodnie z art. 28aa ust. 9 ustawy 

o samorządzie gminnym, Rada Miasta Wąbrzeźno zobowiązana jest przeprowadzić głosowanie 

nad udzieleniem Burmistrzowi Wąbrzeźna wotum zaufania 

Uchwała Nr III/17/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Wąbrzeźna wotum zaufania została podjęta przy: 

                                                         15 głosach „za”  

                                                          0 głosów „przeciw” 

                           0 głosach „wstrzymuję się od głosu”   
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Lp. 

 

 

Imię i Nazwisko Radnego 

Rady Miasta Wąbrzeźno 

 

III sesja IX kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno 

 

 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały             

Nr III/17/24 w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Wąbrzeźna wotum zaufania 

 

 

„za” „przeciw” 

„wstrzymuje 

się od 

głosowania” 

1. Banaś Grzegorz  X   

2. Becker Paweł  X   

3. Bereza Wojciech  X   

4. Biewald Małgorzata  X   

5. Ciesielska-Dąbrowska Iwona X  
 

6. Dzieduszewski Tadeusz  X   

7. Jabłoński Sławomir             X  
 

8. Lewandowski Michał  X   

9. Lewański Mateusz  X   

10. Mirocha Leszek  X  
 

11. Murawski Maciej  X   

12. Pinkowska Żaneta  X   

13. Ratajczak Robert  X   

14. Stachowski Jarosław X 
 

 

15. Zaleśna Małgorzata X   

Liczba oddanych głosów 

Za                                    (Z) 15   

Przeciw                           (P) 0   

Wstrzymujący się          (W) 0   

Głosowało Radnych 15   
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    Pan Tomasz Zygnarowski podziękował za udzielone wotum zaufania. Oznajmił, że 

udzielonym wotum zaufania pragnie podzielić się ze wszystkim pracownikami Urzędu Miasta 

oraz podległych jednostek organizacyjnych i spółek miejskich.  

   Ad 8 

    Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald poinformowała, że Rada Miasta Wąbrzeźno 

przystępuje do procedury związanej z rozpatrzeniem i zatwierdzeniem sprawozdania 

finansowego Gminy Miasto Wąbrzeźno wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Miasto Wąbrzeźno za rok 2023 oraz udzieleniem Burmistrzowi Wąbrzeźna absolutorium 

z wykonania budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźna za 2023 rok. 

  Pani Małgorzata Biewald poprosiła pana Tomasza Zygnarowskiego Burmistrza Wąbrzeźna 

o przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta za 2023 rok wraz z informacją   

o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przy pomocy przygotowanej prezentacji multimedialnej 

(załącznik nr 4) przedstawił sprawozdania z wykonania budżetu Miasta za 2023 rok wraz             

z informacją o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno. 

    Pani Małgorzata Biewald podziękowała Burmistrzowi Wąbrzeźna za przedstawienie 

sprawozdania z wykonania budżetu Miasta za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 

Miasta Wąbrzeźno. 

Ad 9 

   Pani Małgorzata Biewald zapoznała radnych Rady Miasta Wąbrzeźno z uchwałą  Nr 8/S/2024 

Składu Orzekającego Nr 14 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 

2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Wąbrzeźna 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy 

Miasto Wąbrzeźno. 

Ad 10 

    Przewodnicząca Rady Miasta poprosiła panią Mariolę Frankowską Skarbnik Miasta                     

o przedstawienie sprawozdania finansowego. 

     Pani Mariola Frankowska przedstawiła radnym Rady Miasta Wąbrzeźno: 

- Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego - załącznik Nr 5. 

- Bilans jednostki budżetowej lub samorządowego zakładu budżetowego -załącznik Nr 6. 

- Zestawienie zmian w funduszu jednostki – załącznik Nr 7. 

- Rachunek zysków i strat jednostki (wariant porównawczy) – załącznik Nr 8. 

- Wyciąg z danych zawartych w załączniku „Informacja dodatkowa” – załącznik Nr 9. 
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    Pani Małgorzata Biewald podziękowała pani Marioli Frankowskiej Skarbnik Miasta za 

przedstawione sprawozdanie finansowe.  

Ad 11, 12, 13  

   Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald poinformowała, że Komisja Rewizyjna 

odbyła swoje posiedzenie w dniu 4 czerwca 2024 roku. Przedmiotem posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej była ocena i analiza wykonania budżetu miasta za 2023 rok.  

    Następnie pani Małgorzata Biewald poprosiła o zabranie głosu Pana Sławomira Jabłońskiego 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

   Pan Sławomir Jabłoński Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Wąbrzeźno 

zapoznał radnych Rady Miasta Wąbrzeźno z: 

- opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 4 czerwca 2024 roku o wykonaniu 

budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za rok 2023 – załącznik Nr 10. 

- Uchwalą Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 4 czerwca 2024 roku w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wąbrzeźna za 2023 rok – załącznik Nr 11. 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat wniosku Komisji Rewizyjnej tj. Uchwała      

Nr 10/Kr/2024 Składu Orzekającego Nr 14 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy         

z dnia 5 czerwca 2024 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielnie 

absolutorium Burmistrzowi Wąbrzeźna za 2023 rok – załącznik Nr 12. 

Ad 14 

    Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że w pierwszej kolejności Rada musi przyjąć 

uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Miasto 

Wąbrzeźno wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za rok 

2023. Następnie odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Miasto Wąbrzeźno za rok 2023. 

Uchwała Nr III/18/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w  sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Miasto Wąbrzeźno za rok 2023 została  podjęta przy: 

                                                       15 głosach „za” 

                                                         0 głosów „przeciw” 

                         0 głosach „wstrzymuję się od głosu”   

 

   

 

 

Lp. 

 

 

 

III sesja IX kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno 
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Imię i Nazwisko Radnego 

Rady Miasta Wąbrzeźno 

 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały             

Nr III/18/24 rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Miasto 

Wąbrzeźno wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno 

za rok 2023 

 

 

„za” „przeciw” 

„wstrzymuje 

się od 

głosowania” 

1. Banaś Grzegorz  X   

2. Becker Paweł  X   

3. Bereza Wojciech  X   

4. Biewald Małgorzata  X   

5. Ciesielska-Dąbrowska Iwona X  
 

6. Dzieduszewski Tadeusz  X   

7. Jabłoński Sławomir             X  
 

8. Lewandowski Michał  X   

9. Lewański Mateusz  X   

10. Mirocha Leszek  X  
 

11. Murawski Maciej  X   

12. Pinkowska Żaneta  X   

13. Ratajczak Robert  X   

14. Stachowski Jarosław X 
 

 

15. Zaleśna Małgorzata X   

Liczba oddanych głosów 

Za                                    (Z) 15   

Przeciw                           (P) 0   

Wstrzymujący się          (W) 0   

Głosowało Radnych 15   
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Ad 15 

       Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Wąbrzeźna absolutorium z wykonania budżetu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno za 2023 rok. 

    Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że na podstawie przepisu art. 271 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych po zapoznaniu:  

1) ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za 2023 r.; 

2) ze sprawozdaniem finansowym Miasta Wąbrzeźno, które obejmuje: 

a) bilans z wykonania budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za 2023 r., 

b) bilans jednostki budżetowej za 2023 r. (łącznie Urząd Miasta Wąbrzeźno oraz podległych 

jednostek budżetowych), 

c) zestawianie zmian funduszu jednostki za 2023 r. (łącznie Urząd Miasta Wąbrzeźno oraz 

podległych jednostek budżetowych), 

d) rachunek zysków i strat jednostki (wariant porównawczy) za 2023 r. (łącznie Urząd Miasta 

Wąbrzeźno oraz podległych jednostek budżetowych), 

3) z informacją o stanie mienia Gminy Miasto Wąbrzeźno; 

4) z Uchwałą Nr 8/S/2024 Składu Orzekającego Nr 14 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Wąbrzeźna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją 

o stanie mienia Miasta: 

5) ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej - uchwałą Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Wąbrzeźno z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Wąbrzeźna za 2023 rok; 

6) z Uchwałą Nr 10/Kr/2024 Składu Orzekającego Nr 14 Regionalnej Izby Obrachunkowej            

w Bydgoszczy z dnia 5 czerwca 2024 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej                

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wąbrzeźna za 2023 rok, uchwala się, co następuje: 

Rada Miasta Wąbrzeźno udziela Burmistrzowi Wąbrzeźna absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za rok 2023. 

Uchwała Nr III/19/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Wąbrzeźna absolutorium z wykonania budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za 2023 rok 

została podjęta  przy: 

                                                       15 głosach „za”  

                                                         0 głosów „przeciw” 
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                        0 głosach „wstrzymuję się od głosu”   

 

   

 

 

Lp. 

 

 

Imię i Nazwisko Radnego 

Rady Miasta Wąbrzeźno 

 

III sesja IX kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno 

 

 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały             

Nr III/19/24 w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Wąbrzeźna absolutorium 

z wykonania budżetu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno za 2023 rok 

„za” „przeciw” 

„wstrzymuje 

się od 

głosowania” 

1. Banaś Grzegorz  X   

2. Becker Paweł  X   

3. Bereza Wojciech  X   

4. Biewald Małgorzata  X   

5. Ciesielska-Dąbrowska Iwona X  
 

6. Dzieduszewski Tadeusz  X   

7. Jabłoński Sławomir             X  
 

8. Lewandowski Michał  X   

9. Lewański Mateusz  X   

10. Mirocha Leszek  X  
 

11. Murawski Maciej  X   

12. Pinkowska Żaneta  X   

13. Ratajczak Robert  X   

14. Stachowski Jarosław X 
 

 

15. Zaleśna Małgorzata X   

Liczba oddanych głosów 

Za                                    (Z) 15   

Przeciw                           (P) 0   

Wstrzymujący się          (W) 0   
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Głosowało Radnych 15   

 

    Pani Małgorzata Biewald w imieniu radnych Rady Miasta Wąbrzeźno złożyła Burmistrzowi 

Wąbrzeźna gratulacje z tytułu otrzymania absolutorium z wykonania budżetu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno za 2023 rok. Następnie gratulacje Burmistrzowi Wąbrzeźno złożyli dyrektorzy 

miejskich placówek oświatowych, dyrektorzy miejskich jednostek organizacyjnych, prezesi 

spółek miejskich oraz kierownicy wydziałów Urzędu Miasta Wąbrzeźno. 

    Pan Tomasz Zygnarowski podziękował radnym Rady Miasta Wąbrzeźno za głosowanie            

w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za 2023 

rok. Następnie pan Tomasz Zygnarowski podziękował pani Marioli Frankowskiej Skarbnik 

Miasta za ogromny wkład i zaangażowanie w pracy nad realizacją budżetu miasta. Podziękował 

również wszystkim pracownikom Urzędu Miasta Wąbrzeźno. 

    Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald ogłosiła trzyminutową przerwę w obradach 

III sesji IX kadencji Rady Miasta w dniu 19 czerwca 2024 roku. 

    Przewodnicząca Rady wznowiła po przerwie obrady III sesji IX kadencji Rady Miasta w 

dniu 19 czerwca 2024 roku o godzinie 16.12. 

Ad 16 

   Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym – załącznik nr 13 

Ad 17 

Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald Wąbrzeźno  poinformowała, że wszystkie 

złożone na III sesję Rady Miasta Wąbrzeźno projekty uchwał zostały przedstawione 

i omówione podczas wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta, które odbyło się 

w dniu  16 czerwca br. o godzinie 13.30. 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że na podstawie art. 232 ustawy o finansach 

publicznych dokonuje się zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w zakresie planowanego 

wykonania dochodów i wydatków budżetu w roku 2024. 

W WPF zmianie ulega deficyt do kwoty 4.300.000,00 zł. W przedstawionym WPF 

w załączniku przedsięwzięć wprowadza się: 

1) w wydatkach bieżących: 

- Kujawsko-Pomorska Teleopieka ETAP I na lata 2024-2026 na kwotę łączną 159.044,80 zł 

w 2024 roku to kwota 52.013,35 zł - korekta dotyczy przeniesienia wkładu własnego z pozycji 
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przedsięwzięć: Kujawsko-Pomorska Teleopieka - Wsparcie osób starszych do pozycji 

Kujawsko-Pomorska Teleopieka Etap I, 

- Opracowanie planu ogólnego dla Gminy Miasto Wąbrzeźno w latach 2024-2026 w roku 

2024 na kwotę 61.500,00 zł, w roku 2025 na kwotę 170.266,70 zł, w roku 2026 otrzymanie 

refundacji poniesionych wydatków na kwotę 172.266,70 zł ze środków KPO, 

2) w wydatkach majątkowych: 

- wprowadza się wydatki z programu "Ciepłe mieszkanie„ na kwotę 743.000,00 zł na lata 

2024-2025, po 371.500,00 zł w każdym roku, 

- korektę nazwy zadania dotyczącego budowy Budynków socjalnych na: ”Budowa dwóch 

Budynków Mieszkalnych Wielorodzinnych z niezbędną infrastrukturą techniczną„. 

Zmiany w WPF odzwierciedlają zmiany ujęte w planowanej zmianie budżetu na 

19.06.2024 r. i ujęte są w korekcie objaśnienia do niniejszej uchwały. 

Uchwała Nr III/20/24 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2024-

2037 została podjęta  przy 15 głosach „za”  

Ad 18 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że wprowadzone zmiany do budżetu miasta na 2024 rok 

obejmują: 

Dochody miasta na 2024 rok po zmianach 19 czerwca 2024 roku zwiększają się o kwotę 

189.351,82 zł, w tym: 

1) wprowadza się dochody z dofinansowania w ramach programu priorytetowego „Ciepłe 

mieszkanie” w kwocie 371.500,00 zł, 

2) wprowadza się przeniesienie dochodów z tytułu odpłatności za przedszkole w kwocie 

100.000,00 zł, od ościennych gmin w związku z korektą kosztów w szkołach podstawowych 

między rozdziałami przedszkoli do oddziałów przedszkolnych, 

3) wprowadza się zmiany w planowanych dochodach na dopłaty do cen ciepła dla 

przedsiębiorstw energetycznych zmniejszenie na kwotę 182.148,18 zł, po rozliczeniach za maj 

2024 r. 

4) koryguje się między rozdziałami i paragrafami błędnie wprowadzone 15.000,00 zł 

z tytułu dotacji na zadania zlecone, Decyzja Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

WFB.I.3120.3.31.2024 w sprawie dotacji na rok 2024 z przeznaczeniem na sfinansowanie 

kosztów konserwacji ksiąg stanu cywilnego oraz dezynfekcji części zbiorów bibliotecznych na 

kwotę 15.000,00 zł, 
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Wydatki miasta na 2024 rok po zmianach 19 czerwca 2024 roku zwiększają się o kwotę 

189.351,82 zł, w tym: 

5) wprowadza się wydatki z dofinansowania w ramach programu priorytetowego „Ciepłe 

mieszkanie” w kwocie 371.500,00 zł, 

6) wprowadza się zmiany w planowanych wydatkach na dopłaty do cen ciepła dla 

przedsiębiorstw energetycznych - zmniejszenie na kwotę 182.148,18 zł, po rozliczeniach za 

maj 2024 r. 

7) wprowadza się zmiany w wydatkach z wypłaty zwrotu VAT od gazu przez MOPS 

w kwocie 45.900,00 zł, z powodu odmiennych interpretacji co do klasyfikacji w której 

powinny być dokonywane wypłaty, 

8) wprowadza się wydatki w Urzędzie Miasta na kwotę 61.500,00 zł na potrzeby 

opracowania planu ogólnego dla Gminy Miasto Wąbrzeźno w latach 2024-2025, zadanie 

będzie refundowane ze środków KPO w wartości netto po zrealizowaniu, więc w roku 2026, 

9) wprowadza się w ramach środków na zakupy inwestycyjne MZUK korekty planowanych 

zakupów wyposażenia zgodnie z potrzebami, 

10) wprowadza się dotacje dla NGO w związku z małymi grantami na realizację zadań 

własnych gminy z rezerwy celowej na kwotę 6.450,00 zł, 

11) wprowadza się zmiany do wydatków Wydziału IG w związku ze złożonym wnioskiem 

na kwotę 300,00 zł, 

12) wprowadza się zmiany w dotacjach dla niepublicznych przedszkoli poprzez przesunięcie 

miedzy rozdziałami i podmiotami kwoty łącznej 70.000,00 zł zgodnie z pismem Kierownika 

Wydziału OZ, 

13) wprowadza się zmiany w wydatkach urzędu w ramach posiadanego planu na kwotę 

6.915,00 zł. 

Uchwała Nr III/21/24 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno na 2024 r. została podjęta  przy 15 

głosach „za”  

Ad 19 

     Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza przekazał, że omawiany projekt został 

szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady Miasta 

w dniu 16 czerwca 2024 roku. Następnie pan Wojciech Trzciński oznajmił, że podejmowana 

uchwała dotycząca przyznawania stypendium im. Walthera Nernsta zostaje zmieniona po 

konsultacjach przeprowadzonym ze środowiskiem szkolnym. Zapisy obowiązującej 

dotychczas uchwały i przedstawione przez wydział oświaty propozycje zmian, zostały również 
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poddane analizie na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Rady Miasta 

Wąbrzeźno, które miało miejsce 4 czerwca 2024 r. 

Proponowane zmiany dotyczą: 

1) rezygnacji z przyznawania stypendium dla ucznia znajdującego się trudnej sytuacji 

materialnej, ze względu na to, że od kilku lat nie wytypowano w tej kategorii żadnego ucznia, 

spowodowane to jest m.in.. tempem wzrostu płacy minimalnej, świadczeniami typu "500+", 

"800+", w jego miejsce proponuje się stypendium za osiągnięcia w nauce i działalności 

artystycznej; 

2) zmianę bądź też doprecyzowanie zapisów kryteriów w poszczególnych kategoriach oraz 

zmianę punktacji za dane osiągnięcia; 

3) podniesienie wymaganej średniej ocen w kategorii osiągnięcia w nauce i sporcie z 4,00 na 

4,75, 

4) wprowadzenie kryterium co najmniej bardzo dobrej oceny z zachowania we wszystkich 

kategoriach. 

Radny pan Wojciech Bereza podziękował Radnym Rady Miasta za pozytywne przyjęcie 

i wprowadzenie do projektu uchwały jego propozycji dotyczącej wprowadzenia stypendium za 

osiągniecia w nauce i działalności artystycznej, złożonej podczas wspólnego posiedzenia 

Komisji w dnu 16 czerwca 2024 roku.  

Uchwała Nr III/22/24 Rady Miasta Wąbrzeźno  w sprawie przyjęcia Regulaminu 

przyznawania stypendium im. Walthera Nernsta dla uzdolnionych uczniów została 

podjęta  przy 15 głosach „za”  

Ad 20 

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że Program osłonowy Gminy Miasta Wąbrzeźno 

„Korpus Wsparcia Seniorów” jest programem osłonowym w rozumieniu 

art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy o pomocy społecznej. Zgodnie z tym przepisem do zadań własnych 

gminy należy między innymi podejmowanie innych zadań z zakresu pomocy społecznej 

wynikających z rozeznanych potrzeb gminy, w tym tworzenie i realizacja programów 

osłonowych. 

Program „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024, zwany dalej „programem”, jest 

odpowiedzią na wyzwania, jakie stawiają przed Polską zachodzące procesy demograficzne oraz 

jest elementem polityki społecznej państwa w zakresie wsparcia działań na rzecz seniorów 

niesamodzielnych ze względu na wiek oraz stan zdrowia. 

Program wykorzystuje pojawiające się wciąż nowe technologie, w tym m.in. dostęp do 

nowych narzędzi wspomagających opiekę nad seniorami. Obecne rozwiązania dają możliwość 
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m.in. monitorowania samopoczucia osób starszych przez ich bliskich, nawet jeśli przebywają 

oni w odległym miejscu. Rozwiązania te pozwalają osobom starszym czuć się bezpieczniej oraz 

być bardziej samodzielnymi, a w razie potrzeby szybko powiadomić bliską osobę czy też służby 

ratunkowe o kryzysowej sytuacji, w jakiej się znaleźli. Program będzie realizowany w terminie 

od 1 stycznia 2024 r. do dnia 31 grudnia 2024 roku, stanowi on częściowo kontynuację 

Programu osłonowego Gminy Miasta Wąbrzeźno „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 

2022 i 2023 r. 

Uchwała Nr III/23/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie ustanowienia Programu 

osłonowego Gminy Miasta Wąbrzeźno „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 

została podjęta  przy 15 głosach „za”  

Ad 21 

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że na mocy wprowadzonych w dniu 28 lipca 2023 r. 

zapisów o zmianie ustawy o pomocy społecznej oraz niektórych innych ustaw umożliwiono 

Gminie realizację w ramach zadań opiekuńczych, nowej ich formy, tj. usług opiekuńczych 

sąsiedzkich. Świadczenie to jest fakultatywne. Obecnie trwają negocjacje do projektu "Przepis 

na Opiekę – usługi społeczne dla mieszkańców m. Wąbrzeźno", w którym te usługi będą 

świadczone nieodpłatnie do końca 2026 roku. Aby zapewnić równość wobec prawa i uniknąć 

sytuacji, w której jedna część mieszkańców ponosi opłaty za usługi opiekuńcze sąsiedzkie, 

podczas gdy inni są z nich zwolnieni, należy uchylić uchwałę w sprawie odpłatności za te 

usługi. Tylko w ten sposób możemy zagwarantować, że wszyscy mieszkańcy będą mieli równy 

dostęp do tych usług, bez względu na ich sytuację finansową. 

W związku z powyższym, Rada Miasta Wąbrzeźno podejmuje uchwałę o uchyleniu 

dotychczasowej uchwały w sprawie odpłatności za usługi opiekuńcze sąsiedzkie, aby zapewnić 

spójność i sprawiedliwość w realizacji zadań opiekuńczych na terenie naszej Gminy. 

Uchwała Nr III/24/24 Rady Miasta w sprawie uchylenia Uchwały Nr LX/375/23 Rady 

Miasta Wąbrzeźno z dnia 11 grudnia 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu 

ich pobierania została podjęta  przy 15 głosach „za”  

Ad 22 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że do zadań własnych gminy należy prowadzenie 

i zapewnienie miejsc w domach pomocy społecznej i ośrodkach wsparcia o zasięgu gminnym 

oraz kierowanie do nich osób wymagających opieki. Na podstawie art. 111 ustawy o pomocy 

społecznej Gmina może tworzyć jednostki organizacyjne. 
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Celem działania tego typu placówki jest tworzenie warunków i możliwości aktywnego życia  

poprzez zapewnienie wsparcia seniorom umożliwiającego im korzystanie z oferty na rzecz ich 

społecznej aktywizacji, w tym oferty prozdrowotnej. 

Obecnie Gmina aplikuje o środki na projekt pn. „Przepis na Opiekę – usługi społeczne dla 

mieszkańców m. Wąbrzeźno“ w wysokości 4 913 948,40, w ramach którego byłoby możliwe 

m.in. utworzenie Dziennego Domu Pomocy z potencjałem 15 miejsc, z którego skorzysta 

20 osób objętych wsparciem w ramach usług opiekuńczych, specjalistycznych usług 

opiekuńczych i pozostałych działań wspierających pobyt i aktywność osób wymagających 

wsparcia w DDP (m.in. transport, wyżywienie, dodatkowe aktywności). 

Grupą docelową będą osoby wymagające wsparcia w codziennym funkcjonowaniu ze 

względu na wiek/stan zdrowia/niepełnosprawność, które zamieszkują/obszar miasta 

Wąbrzeźno. 

Jednym z warunków projektu jest podjęcie przez Radę Miasta uchwały w sprawie powołania 

Dziennego Domu Pomocy. 

Uchwała Nr III/25/24 Rady Miasta w  sprawie utworzenia Dziennego Domu Pomocy 

w Wąbrzeźnie została podjęta  przy 15 głosach „za”  

Ad 23 

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że do zadań własnych gminy należy prowadzenie 

i zapewnienie miejsc w domach pomocy społecznej i ośrodkach wsparcia o zasięgu gminnym 

oraz kierowanie do nich osób wymagających opieki. Na podstawie art. 111 ustawy o pomocy 

społecznej Gmina może tworzyć jednostki organizacyjne. 

Celem działania tego typu placówki jest tworzenie warunków i możliwości aktywnego 

starzenia się poprzez zapewnienie wsparcia seniorom umożliwiającego im korzystanie z oferty 

na rzecz ich społecznej aktywizacji, w tym oferty prozdrowotnej. 

Obecnie Gmina aplikuje o środki na projekt pn. „Przepis na Opiekę – usługi społeczne dla 

mieszkańców m. Wąbrzeźno“ w wysokości 4 913 948,40, w ramach którego byłoby możliwe 

m.in. utworzenie Dziennego Domu Pomocy. 

Zgodnie z w/w wnioskiem za korzystanie z usług w ramach Dziennego Domu Pomocy 

przewidziano częściową odpłatność (5 zł m-cznie/1 osobę wymagającą wsparcia). Odpłatność 

nie będzie dotyczyć osób wymagających wsparcia, którzy osiągają dochody i nie przekraczają 

kryterium dochodowego wskazanego w ustawie z 12.03.2004 o pomocy społecznej i będzie 

dostosowana do potrzeb i możliwości osób wymagających wsparcia. 

Wobec powyższego zasadne jest podjęcie uchwały w sprawie odpłatności za pobyt 

w Dziennym Domu Pomocy. 
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Uchwała Nr III/26/24 Rady Miasta w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Dziennym Domu Pomocy w Wąbrzeźnie została podjęta  przy 15 

głosach „za”  

Ad 24 

Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald oznajmiła, że w dniu 22 maja 2024 roku 

podczas II sesji w IX kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno radni w drodze głosowania tajnego 

dokonali wyboru Pani Iwony Ciesielskiej - Dąbrowskiej na funkcję Wiceprzewodniczącej 

Rady. Zgodnie z treścią art. 18b ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

(t. j. Dz. U. z 2024 r. poz. 609 i 721) w skład Komisji Skarg, Wniosków i Petycji nie mogą 

wchodzić radni pełniący funkcję Przewodniczącego lub Wiceprzewodniczącego Rady. 

W związku z powyższym istnieje konieczność podjęcia powyższej uchwały. 

Uchwała Nr III/27/24 Rady Miasta w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Miasta Wąbrzeźno została podjęta  przy 15 głosach „za”  

Ad 25 

Pani Małgorzata Biewald przekazała, że zgodnie z §44 ust. 1 Statutu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno (Dz. Urz. Woj. Kuj. Pom. z 2020 r. poz. 3792) Rada rozstrzyga sprawy należące do 

jej kompetencji w drodze uchwał. Ponadto zgodnie z §10 ust 4 Statutu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno, Rada działa w oparciu o plan pracy. 

W związku z powyższym istnieje konieczność przyjęcia przez Radę Miasta Wąbrzeźno 

w drodze uchwały planu pracy na 2024 rok. 

Uchwała Nr III/28/24 Rady Miasta w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta 

Wąbrzeźno na 2024 rok została podjęta przy 15 głosach „za”  

Ad 26 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że zgodnie z §54 ust. 4 pkt 1 Statutu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno (dz. Urz. Woj. Kuj. Pom. z 2020 r. poz. 3792) komisje sporządzają roczne plany 

pracy, których projekt przedkładają Radzie do zatwierdzenia w pierwszym roku kadencji 

w ciągu dwóch miesięcy od daty powołania stałej komisji. 

W związku z powyższym istnieje konieczność przyjęcia przez Radę Miasta Wąbrzeźno 

w drodze uchwały planów pracy komisji na rok 2024. 

Uchwała Nr III/29/24 Rady Miasta w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady 

Miasta Wąbrzeźno na 2024 rok została podjęta przy 15 głosach „za”  

Ad 27 

   Radny pan Robert Ratajczak przekazał, że na ostatniej sesji Rady Miasta zgłaszał kwestię 

podcięcia gałęzi drzew znajdujących się wzdłuż linii brzegowej Jeziora Frydek i Zamkowego. 
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Poinformował, że przedstawiciele Polskiego Związku Wędkarskiego dokonali kontroli drzew 

zlokalizowanych przy linii brzegowej wąbrzeskich jezior i przeprowadzą działania 

pielęgnacyjne.  

    Pan Robert Ratajczak oznajmił, że mieszkańcy budynku przy ulicy 26 stycznia zwracają się 

z prośbą dotyczącą odmalowania i odświeżenia elewacji powyższej nieruchomości.  

   Pan Robert Ratajczak poinformował, że mieszkańcy Wąbrzeźna zgłaszają potrzebę 

zamontowania na terenie plaży przy Jeziorze Zamkowym dodatkowych kamer stacjonarnych 

obejmujących nadzorem określony obszar. Dodał, że na terenie plaży dochodziło do 

przypadków pobicia, którego nie zarejestrowały obecnie zamontowane w tym miejscu kamery 

obrotowe. W związku z powyższym należy rozważyć zamontowanie kamer punktowych 

monitorujących określony obszar plaży miejskiej przy Jeziorze Zamkowym. Oznajmił, że 

funkcjonariusze Komendy Powiatowej Policji w Wąbrzeźnie posiadają informacje jakie 

obszary plaży powinny być szczególnie monitorowane.  

    Radny pan Robert Ratajczak przekazał, że chce poruszyć kwestię, która była już wcześniej 

sygnalizowana, dotycząca budowy ścieżki pieszo-rowerowej przy Obwodnicy Wąbrzeźna. 

Dodał, że powyższa kwestia łączy się także ze zgłoszeniami mieszkańców w przedmiocie 

karania mandatami rowerzystów poruszających się chodnikiem wzdłuż ulicy Wolności. 

Mieszkańcy skarżą się, że nawierzchnia jezdni ulicy Wolności jest wyboista i może powodować 

zagrożenie dla kierujących rowerami.  

 Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do kwestii odmalowania elewacji budynku przy 

ulicy 26 stycznia oznajmił, że należy zweryfikować aktualny stan techniczny elewacji 

i ewentualnie zaplanować środki w budżecie na realizację powyższego zadania. Odnosząc się 

do tematu dodatkowych kamer na plaży miejskiej przekazał, że kwestia wymaga omówienia 

z Komendantem Straży Miejskiej. 

 Pan Krzysztof Grzybek Komendant Straży Miejskiej przekazał, że na terenie całego 

Podzamcza znajduje się bardzo dużo różnego rodzaju kamer wpiętych do systemu monitoringu 

miasta. Oznajmił, że na obszarze plaży miejskiej funkcjonuje kamera obrotowa o bardzo dużej 

jakości. Dodał, że każda dodatkowa kamera przyczyniłaby się do zwiększenia bezpieczeństwa 

użytkowników plaży przy Jeziorze Zamkowym.  

 Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że zdecydowana większość Obwodnicy 

Wąbrzeźna znajduje się w Zarządzę Dróg Wojewódzkich. Przekazał, że przeprowadzone były 

rozmowy między Zarządem Dróg Wojewódzkich, Starostą Wąbrzeskim i Burmistrzem 

Wąbrzeźna w kwestii budowy ścieżek pieszo-rowerowych. Oświadczył, że na dziś istnieje 

szansa budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od Ronda Warszawskiego do niedawno 
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wybudowanej Galerii Handlowej. Odnosząc się do chodnika przy ulicy Wolności oznajmił, że 

droga znajduje się w Zarządzie Dróg Powiatowych. W związku z powyższym skieruje pismo 

do zarządcy drogi, w którym zasygnalizuje poruszony temat dotyczący ścieżki dla 

rowerzystów.  

Radny pan Sławomir Jabłoński przekazał, że odpowiedni wydział w Starostwie Powiatowym 

powinien rozważyć możliwość budowy ścieżki dla rowerzystów na chodniku przy 

ul. Wolności. Dodał, że chodnik jest szeroki i możliwe jest wydzielenie części dla rowerzystów.  

Radny pan Wojciech Bereza oznajmił, że zgadza z argumentami zgłoszonymi przez Radnych 

Roberta Ratajczaka i Sławomira Jabłońskiego. Zaznaczył, że należy również brać pod rozwagę 

bezpieczeństwo dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej nr 2, które przemieszczają się 

chodnikiem przy ulicy Wolności. Dodał, że rowerzyści poruszający się chodnikiem mogą 

stwarzać zagrożenie dla dzieci idących lub wracających ze szkoły. Należy rozważyć czy 

ważniejsze jest bezpieczeństwo dzieci i pieszych poruszających się w mieście chodnikami czy 

wygoda rowerzystów.  

Radny Paweł Becker przekazał, że w Raporcie o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno za 2023 

rok podana była informacja dotycząca zmiany inwestycji przebudowy Wąbrzeskiego Domu 

Kultury. Oznajmił, że początkowo planowano przeprowadzić modernizację sali widowiskowej 

oraz infrastrukturę zewnętrzną. Obecnie zapisano, że zabezpieczono środki wyłącznie na 

modernizację sali widowiskowej. Zapytał Burmistrza Wąbrzeźna czy modernizacja 

infrastruktury zewnętrznej WDK nie będzie w ogóle przeprowadzona czy będą próby 

pozyskania innych środków finansowania na powyższy cel.  

Pan Paweł Becker oznajmił, że w ramach komunikacji miejskiej można zauważyć bardzo 

duży rozwój linii  Plebanka – ulica Okrężna, gdzie pojawiło się dużo tabliczek informacyjnych 

oraz dużo informacji w mediach społecznościowych. Zapytał Burmistrza Wąbrzeźna czy 

istnieje możliwość od nowego roku jednolitego oznakowania pozostałych linii komunikacji 

autobusowej poprzez zamontowanie czytelnych tabliczek informacyjnych. Następnie pan 

Paweł Becker przekazał, że osoby przyjeżdżające do Wąbrzeźna pociągiem mogą jedynie za 

pośrednictwem linii autobusowej dojechać do przystanku PKS przy ul. 1 Maja i nie dojedzie 

do ulicy Chełmińskiej, Gen. Hallera, osiedla Owocowego oraz Podzamcza czyli centrum 

turystycznego. Zapytał czy istniałaby możliwość wydłużenia powyższych linii autobusowych 

lub ich skorelowania celem dojazdu do innych obszarów Wąbrzeźna.  

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że Gmina Miasto Wąbrzeźno obsługuje linię Plebanka 

– ul. Okrężna, ul. Okrężna – Plebanka oraz linię PKS – PKP. Przekazał, że na linii PKS – PKP 

autobus jeździ 18 razy w ciągu dnia, natomiast na linii Plebanka – ul. Okrężna jeździ 8 razy w 
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ciągu dnia. Dodał, że bardzo trudno byłoby połączyć powyższe linie autobusowe. Oznajmił, że 

obecnie nie ma potrzeby tworzenia linii autobusowej stricte miejskiej, ponieważ byłaby bardzo 

kosztowna. Oświadczył, że we wrześniu br. można rozważyć opracowanie wspólnie 

z operatorem innych, nowych tras linii autobusowej w Wąbrzeźnie. Zaznaczył, że 

wprowadzona linia autobusowa będzie obowiązywała przez cały kolejny rok, również w 

okresie zimowym gdzie aktywność turystyczna jest znikoma.  

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że przebudowa Wąbrzeskiego Domu Kultury w ramach 

obecnie posiadanych środków finansowych będzie skupiona wyłącznie na modernizacji sali 

kinowej. Dodał, że będzie poszukiwał środków zewnętrznych w ramach ogłaszanych 

konkursów na modernizację infrastruktury zewnętrznej WDK.  

Radny pan Wojciech Bereza poinformował, że pragnie podziękować za podjęcie działań 

i realizację jego wniosków, które zgłaszał podczas poprzedniej II sesji Rady Miasta Wąbrzeźno.  

Radny pan Michał Lewandowski przekazał, że na prośbę mieszkańców miasta złoży wniosek 

w przedmiocie zamontowania progów zwalniających na obszarze osiedla 750 -lecia. Dodał, że 

wniosek został podpisany przez 104 mieszkańców osiedla 750- lecia.  

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że wniosek złożony przez Radnego pana Michała 

Lewandowskiego przyjmuje i zostanie zweryfikowany.  

    Radny pan Jarosław Stachowski przekazał, że chciałby poruszyć kwestię bezpieczeństwa na 

obszarze Podzamcza, w tym niebezpiecznego zachowania kierujących motocyklami oraz 

pojazdami samochodowymi, którzy poruszają się z nadmierną prędkością. Oznajmił, że kamera 

monitoringu miejskiego zamontowana na obiekcie toalety publicznej nie ma technicznej 

możliwości zarejestrowania tablic rejestracyjnych pojazdów i motocykli, które powodują 

zagrożenie w ruchu drogowym. Zapytał czy istnieje możliwość zamontowania nowej kamery 

wysokiej jakości technicznej w celu zarejestrowania tablic rejestracyjnych pojazdów oraz 

motocykli znajdujących się ruchu dynamicznym. Dodał, że progi zwalniające nie rozwiązują 

problemu zagrożenia powodowanego przez kierujących pojazdami i motocyklami, którzy 

poruszają się z nadmierną prędkością.  

   Pan Jarosław Stachowski oznajmił, że w związku z obchodzonymi Dniami Wąbrzeźna oraz 

imprezami, które odbywaja się na Podzamczu firma Ekosystem dostawiła dodatkowe 

pojemniki na odpady komunalne w obrębie nowego obiektu Przystani Sportów Wodnych. 

Przekazał, że pojemniki na odpady przy Przystani wyglądają nie estetycznie. Dodał, że również 

na plaży miejskiej jest zlokalizowany duży 1100 litrowy pojemnik na nieczystości przy wejściu 

na pomost, który także wygląda nieestetycznie.  
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    Pan Jarosław Stachowski przekazał, że zaobserwował dużą bezmyślność osób montujących 

sygnalizację świetlną przy przejściu dla pieszych na wysokości Ogródka Jordanowskiego na 

ulicy Mickiewicza. Wyjaśnił, że korona drzewa, które rośnie w pasie drogowym zasłania 

zamontowaną sygnalizację świetlną, która jest nie widoczna dla kierujących pojazdami.  

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że otrzymał już wcześniej kilka zgłoszeń dotyczących 

złej widoczności zamontowanej sygnalizacji świetlnej przy przejściu na wysokości Ogródka 

Jordanowskiego. Oznajmił, że należy w terenie sprawdzić możliwość obcięcia gałęzi drzew 

w celu poprawiania widoczności sygnalizacji świetlnej dla kierujących pojazdami. Następnie 

pan Tomasz Zygnarowski poprosił aby pracownicy Wydziału Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej Urzędu Miasta sprawdzili usytuowanie pojemników na odpady komunalne 

w obrębie Przystani Sportów Wodnych oraz plaży miejskiej na Podzamczu.  

    Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do kwestii montażu nowej kamery wysokiej jakości 

na budynku toalety miejskiej oznajmił, że ma wątpliwości czy w ten sposób zarejestrowane 

tablice rejestracyjne pojazdu lub motocyklu będą przesłanką do stwierdzenia, że mamy do 

czynienia z naruszeniem przepisów o ruchu drogowym.  

    Pan Krzysztof Grzybek Komendant Straży Miejskiej poinformował, że w roku bieżącym 

środki zabezpieczone w budżecie miasta na zakup nowych kamer zostały już wykorzystane. 

Zaznaczył, że w obrębie Przystani Sportów Wodnych znajduje się obecnie 12 kamer 

monitoringu miejskiego. Dodał, że jedna z kamer monitoruje cały obszar ulicy prowadzącej do 

zjazdu na plażę. Kamera umożliwia również rejestrację tablic rejestracyjnych pojazdów, które 

poruszają się powyższą ulicą.  

    Radny pan Grzegorz Banaś przekazał, że mieszkańcy bloku nr 50 przy ulicy Grudziądzkiej 

zgłaszają, iż w obrębie minimarketu zlokalizowanego w ciągu handlowym w godzinach 

wieczornych gromadzą się osoby spożywające napoje alkoholowe i zakłócają ład i porządek 

publiczny.  

     Pan Grzegorz Banaś oznajmił, że mieszkańcy nieruchomości zlokalizowanych przy ulicy 

Spokojnej zgłaszają pojawiający się w okresie jesieni i zimy dotyczący sprzątania nawierzchni 

ulicy. Wyjaśnił, że powodem utrudniającym sprzątanie ulicy są pojazdy zaparkowane po lewej 

stronie jezdni. Przekazał, że mieszkańcy zgłaszają propozycję wprowadzenia w wybranym 

dowolnie dniu tygodnia dwugodzinnego zakazu parkowania pojazdów celem udrożnienia 

jezdni dla pojazdów oczyszczających firmy Ekosystem. 

    Pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że wyznaczenie dnia oraz godzin określających zakaz 

parkowania pojazdów byłoby bardzo trudne, ponieważ oczyszczanie nawierzchni ulic 

w mieście odbywa się nieregularnie i w dużej mierze uzależnione jest od warunków 
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atmosferycznych. Dodał, że podobna sytuacja oprócz ulicy Spokojnej dotyczy także innych 

ulicy osiedlowych. Oznajmił, że należy ewentualnie rozważyć aby przy udziale pracowników 

Straży Miejskiej umieścić za wycieraczką pojazdów pisemną ulotkę informacyjną o terminie 

planowanego sprzątania ulicy i konieczności przestawiania pojazdów. Jednak wymaga to 

dużego zaangażowania i czasu na podjęcie powyższych działań.  

    Radny pan Maciej Murawski odnosząc się omawianej wcześniej kwestii montowania 

progów zwalniających oznajmił, że powyższe działania nie zawsze przynoszą oczekiwania 

rezultaty. Zaproponował aby wyżej wymieniony temat poruszyć po wakacjach na posiedzeniu 

Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa.  

   Pan Maciej Murawski przypomniał, że na ostatniej II sesji Rady Miasta składał prośbę 

o postawienie ławki przy przystanku autobusowym przy ulicy Matejki. Poprosił aby jak 

najszybciej ławeczkę zamontować. Następnie pan Maciej Murawski oznajmił, że po okresie 

wakacyjnym należy rozważyć zorganizowanie otwartej debaty dla Radnych oraz mieszkańców 

miasta dotyczącej szerokiego i aktualnego tematu Zarządzania Kryzysowego w Wąbrzeźnie.  

   Pan Maciej Murawski poinformował, że za pośrednictwem poczty elektronicznej wpłynął 

wniosek mieszkańca Wąbrzeźna o następującej treści: 

„Zwracam się z wnioskiem o rozpatrzenie możliwości wprowadzenia choćby na próbę relacji 

na żywo z prac Komisji poprzedzających sesję Rady Miasta. Sama sesja jest, w moim odczuciu 

podsumowaniem działań i pracy radnych natomiast prace w komisjach to rzeczywista wymiana 

argumentów i okazji dla mieszkańców do wglądu w to jak o ich interesy dbają poszczególni 

radni. Radny często oceniany jest poprzez swoje stanowisko podczas głosowań, uważam, że 

wartościowe i korzystne zarówno dla radnego jak i mieszkańca byłoby pokazanie pracy 

i argumentacji, które przyczyniły się oddania takiego a nie innego głosu. Być może 

rozwiązaniem, które sprawdziłoby zainteresowanie takimi relacjami jest wprowadzenie 

transmisji z prac jednej wybranej komisji. Będę wdzięczny za rozpatrzenie tego wniosku 

podczas najbliższej sesji”.  

     Przewodnicząca Rady Miasta pani Małgorzata Biewald oznajmiła, że należy powyższy 

wniosek skonsultować z Radcą Prawnym Urzędu Miasta. Następnie zostanie udzielona 

odpowiedź wnioskodawcy.  

   Pani Małgorzata Biewald przekazała, że mieszkańcy osiedla Ptasiego pytają czy obecnie 

wystąpiła przerwa w pracach inwestycyjnych. 

  Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że wykonawca na dzień dzisiejszy zrealizował 75% 

zadania. W związku z powyższym we wrześniu zgodnie z umową będzie mógł wystawić 

inwestorowi fakturę za 25% zrealizowanych prac inwestycyjnych. Teoretycznie do końca 
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wrześnie br. nie musi podejmować żadnych nowych zadań. Obecnie podjęto rozmowy 

z wykonawcą zadania aby przerwa w realizacji inwestycji nie trwała długo.  

Ad 28 

       Wobec wyczerpania porządku Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald zamknęła 

III sesję w IX kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 19 czerwca 2024 roku o godzinie 17.20. 

Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
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